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  Υπουργό Υγείας, κ. Ά. Γεωργιάδη 

 

Θέμα: Στρατιωτικά Νοσοκομεία – Νοσηλευτικό Ίδρυμα Μετοχικού Ταμείου 
Στρατού (ΝΙΜΤΣ) 

Σύμφωνα με σχετικά δημοσιεύματα, εξετάζεται από το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας 
η σύνταξη και προώθηση προς ψήφιση, εντός του επομένου χρονικού 
διαστήματος, σχεδίου νόμου που θα αφορά στη λειτουργία των στρατιωτικών 
νοσοκομείων υπό ενιαίο διοικητικό σχήμα, καθώς και η επανεξέταση του τρόπου 
λειτουργίας του Νοσηλευτικού Ιδρύματος Μετοχικού Ταμείου Στρατού (ΝΙΜΤΣ), 
όπως προδήλως φαίνεται σε σχετικές διατάξεις του πρόσφατα κατατεθέντος 
νομοσχεδίου του Υπουργείου Υγείας. 

Να σημειωθεί ότι, στο παρελθόν, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής έχει προβεί στην 
κατάθεση τροπολογιών, ερωτήσεων και αναφορών σχετικά με το ΝΙΜΤΣ. 

Ιδιαίτερα όσον αφορά την ενοποίηση των στρατιωτικών νοσοκομείων, το ΠΑΣΟΚ-
Κίνημα Αλλαγής έχει καταθέσει την υπ’ αριθμ. 3036/6.2.2024, η απάντηση επί της 
οποίας δεν κάλυψε τα ερωτήματά μας. 

Δεδομένου ότι το σχέδιο ενοποίησης των στρατιωτικών νοσοκομείων έχει 
προκαλέσει έντονες αντιδράσεις και προβληματισμό, τόσο στο εσωτερικό των 
Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) όσο και στον χώρο των αποστράτων, κυρίως σε ό,τι 
αφορά την εκτιμώμενη πλέον υποβάθμιση της πληρότητας και της ποιότητας των 
παρεχόμενων υπηρεσιών, 
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Δεδομένου ότι η τυχόν ενοποίηση των στρατιωτικών νοσοκομείων εκτιμάται ότι 
θα οδηγήσει σε υποβάθμιση των υπηρεσιών υγείας προς τους εν ενεργεία και εν 
αποστρατεία στρατιωτικούς και τις οικογένειές τους, 

Δεδομένου ότι η προωθούμενη ενοποίηση των στρατιωτικών νοσοκομείων δεν 
προκύπτει από συγκεκριμένη μελέτη, ανάγκη, πρόβλημα ή δυσλειτουργία, 

Δεδομένου ότι η προωθούμενη ενοποίηση των στρατιωτικών νοσοκομείων δεν 
διαφαίνεται ότι θεραπεύει κάποιο διαπιστωμένο πρόβλημα, αντιθέτως εκτιμάται 
ότι θα δημιουργήσει περισσότερα προβλήματα από αυτά που πιθανολογείται ότι 
θα επιλύσει, 

Δεδομένου ότι η προωθούμενη ενοποίηση των στρατιωτικών νοσοκομείων 
καλύπτει κυβερνητικές αδυναμίες και παραλείψεις εν γένει στα θέματα της 
δημόσιας υγείας, 

Δεδομένου ότι με σειρά Κοινών Υπουργικών Αποφάσεων εξυπηρετούνται από τα 
στρατιωτικά νοσοκομεία πληθυσμιακές ομάδες πέραν των εν ενεργεία και εν 
αποστρατεία στρατιωτικών και των οικογενειών τους, 

Δεδομένου ότι ο κύριος ρόλος των στρατιωτικών νοσοκομείων είναι η υποστήριξη 
στρατιωτικών επιχειρήσεων, 

Δεδομένου ότι ο ρόλος κάθε Κλάδου των Ενόπλων Δυνάμεων είναι διαφορετικός, 
με ιδιαιτερότητες λόγω της αποστολής και του έργου εκάστου, τόσο σε καιρό 
ειρήνης όσο και κρίσης ή/και πολέμου, 

Δεδομένου ότι στα στρατιωτικά νοσοκομεία ήδη λειτουργούν εξειδικευμένες 
ιατρικές υπηρεσίες, όπως ενδεικτικά το Κέντρο Αεροπορικής Ιατρικής (ΚΑΙ) στο 
251 ΓΝΑ και η Μονάδα Καταδυτικής και Υπερβαρικής Ιατρικής στο ΝΝΑ, αφενός 
κρίσιμες για ζωτικές αποστολές των ΕΔ και αφετέρου προσβάσιμες σε ευρύ κοινό 
(π.χ. υποχρεωτικές εξετάσεις σε χειριστές αεροσκαφών της πολιτικής αεροπορίας, 
ατυχήματα καταδύσεων κ.λπ.), 

Δεδομένου ότι ήδη τα στρατιωτικά νοσοκομεία παρουσιάζουν οικονομικά 
προβλήματα λόγω των υψηλών οφειλών του ΕΟΠΠΥ, 

Δεδομένου ότι το ΝΙΜΤΣ εξαιρέθηκε από την διευθέτηση των οφειλών του ΕΟΠΥΥ 
προς αυτό με το νόμο 5110/2024 που ρύθμισε τις οφειλές προς τα Στρατιωτικά 
Νοσοκομεία, 

Δεδομένου ότι το ΝΙΜΤΣ με Κοινή υπουργική Απόφαση διέθεσε 50 κλίνες στο 
Εθνικό Σύστημα Υγείας (ΕΣΥ) λόγω των έκτακτων μέτρων του Covid -19 και 
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εντάχθηκε στο σύστημα εφημεριών του ΕΣΥ επί 6 μήνες εντός του 2024 και 
συνεχίζει πέραν αυτών επί 3μηνο μέχρι τέλους του 2024,  
 

ΕΡΩΤΩΝΤΑΙ ΟΙ ΚΥΡΙΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ 

1. Αληθεύουν τα δημοσιεύματα περί σχεδίου ενοποίησης των στρατιωτικών 
νοσοκομείων; Αν ναι, από πού προκύπτει η αναγκαιότητα, ποιες 
δυσλειτουργίες καλείται να θεραπεύσει και με ποια τεκμηρίωση, ποια είναι 
τα κριτήρια που λαμβάνονται υπόψη, ποια τα αναμενόμενα οφέλη και σε 
ποια φάση βρίσκεται η όλη διαδικασία; Υφίσταται σχετική μελέτη; 

2. Σε περίπτωση που σχεδιάζεται η παραπάνω ενοποίηση, έχουν ληφθεί υπόψη 
οι ανάγκες και οι ιδιαιτερότητες του κάθε Κλάδου των ΕΔ σε υγειονομικά 
θέματα προσωπικού και επιχειρησιακές αποστολές; Αν ναι, με ποιες 
προϋποθέσεις θα συνεχίζουν να εκτελούνται αποτελεσματικά στο μέλλον στο 
πλαίσιο της εν λόγω ενοποίησης; Σχεδιάζεται η διάθεση μέρους ή του συνόλου 
των Στρατιωτικών Νοσοκομείων στο ΕΣΥ; 

3. Σχεδιάζεται στο πλαίσιο της επανεξέτασης τους τρόπου λειτουργίας του 
ΝΙΜΤΣ η μερική ή πλήρης διάθεσή του στο ΕΣΥ; Αν ναι, υπό ποιες 
προϋποθέσεις; Έχει ληφθεί υπόψη ότι χιλιάδες Αξιωματικοί του Στρατού 
Ξηράς, εν ενεργεία και αποστρατεία, της Ελληνικής Αστυνομίας και της τέως 
Χωροφυλακής, εν ενεργεία και εν αποστρατεία, καθώς και της Πολεμικής 
Αεροπορίας, εν αποστρατεία, καταβάλουν ειδικές εισφορές στο ΝΙΜΤΣ (3% επί 
του μερίσματος); Θα συνεχίσουν οι Αξιωματικοί αυτοί να καταβάλουν αυτές 
τις εισφορές; Ποια θα είναι η τύχη των εισφορών που για τόσα χρόνια 
καταβάλουν; 

4. Ποιος είναι ο αριθμός των εξεταζόμενων στα εξωτερικά ιατρεία, των  
νοσηλευόμενων και όσων προσέφυγαν στα Τμήματα Επειγόντων 
Περιστατικών την τελευταία 10ετία σε κάθε στρατιωτικό νοσοκομείο και το 
ΝΙΜΤΣ; Πόσοι από αυτούς ήταν στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων εν ενεργεία, 
πόσοι εν αποστρατεία, πόσα μέλη οικογενειών εν ενεργεία στελεχών, πόσα 
μέλη οικογενειών εν αποστρατεία στελεχών, καθώς και πόσοι ήταν οι λοιποί 
λήπτες υγείας δικαιούχοι με υπουργικές αποφάσεις και μη δικαιούχοι μέσω 
ΕΣΥ; 

5. Έχει ληφθεί απόφαση πώς θα εξυπηρετούνται οι υπόλοιπες πληθυσμιακές 
ομάδες, πέραν των εν ενεργεία και εν αποστρατεία στελεχών, που έχουν 
σήμερα πρόσβαση στα στρατιωτικά νοσοκομεία; 



4 
 

6. Ποιες είναι οι καταβολές των οφειλών του ΕΟΠΥΥ προς τα Στρατιωτικά 
Νοσοκομεία μετά τις ρυθμίσεις του νόμου 5110/24; 

7. Πως μεθοδεύεται η καταβολή των οφειλών του ΕΟΠΥΥ προς το ΝΙΜΤΣ; 
 

ΠΑΡΑΚΑΛΕΙΣΘΕ ΝΑ ΚΑΤΑΘΕΣΕΤΕ: 

α. Πίνακες με τον αριθμό των εξετασθέντων στα εξωτερικά ιατρεία, των 
νοσηλευθέντων και όσων προσέφυγαν στα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών 
την τελευταία 10ετία σε κάθε στρατιωτικό νοσοκομείο και το ΝΙΜΤΣ. 

β.  Πίνακες με τον αριθμό των εν ενεργεία και εν αποστρατεία στελεχών των 
Ενόπλων Δυνάμεων, των μελών των οικογενειών τους, των λοιπών ληπτών υγείας 
δικαιούχων με υπουργικές αποφάσεις και μη δικαιούχων μέσω ΕΣΥ που 
εξετάσθηκαν στα εξωτερικά ιατρεία, των νοσηλευόμενων, των προσφυγόντων 
στα Τμήματα Επειγόντων Περιστατικών την τελευταία 10ετία σε κάθε 
στρατιωτικό νοσοκομείο και το ΝΙΜΤΣ. 

γ. Πίνακα με τους χρόνους αναμονής όλων των υφιστάμενων δικαιούχων για 
κάθε κατηγορία και είδος παρεχόμενων υγειονομικών υπηρεσιών σε κάθε 
στρατιωτικό νοσοκομείο και το ΝΙΜΤΣ. 

δ. Πίνακα με τις καταβολές των οφειλών του ΕΟΠΥΥ προς τα Στρατιωτικά 
Νοσοκομεία μετά τις ρυθμίσεις του νόμου 5110/24, ανά στρατιωτικό νοσοκομείο. 
 

Ο Ερωτών Βουλευτής 
 
 

Μιχάλης Κατρίνης 
 
 




